
 تجلي روح پهلواني 
در حمايت همه جانبه از بانوي ورزشكار

حمايت گس��ترده ورزشكاران از بانوي آس��يب ديده ملي پوش راگبي 
تجلي روح واقعي ورزش و پهلواني بود، روحي ك��ه يك بار ديگر روي 
خوب ورزش را نشان داد.  آمار تصادفات رانندگي در ايران اگرچه زياد 
است اما رسانه اي شدن حادثه ناگواري كه براي سارا عبدالملكي رخ داد 
بازتاب متفاوتي داشت. ملي پوش ايراني در راه بازگشت به خانه در اثر 
تصادف شديد رانندگي به شدت مصدم شد، تا جايي كه به رغم انجام 
چند عمل جراحي تغييري در وخامت حال او ايجاد نش��د. در چنين 
وضعيتي بود كه بي پولي و نداشتن هزينه هاي درمان عذاب تحمل اين 
فاجعه را براي خانواده عبدالملكي دو چندان كرد. در شرايطي كه پدر 
و مادر اين بانوي جوان اميدي به آينده نداشتند حركتي مردمي براي 
تأمين هزينه ها شروع ش��د، كمپيني كه هنرمندان آغازگر آن بودند و 
ورزشكاران نيز با پيوس��تن به موقع به كمپين نقش بسزايي در ادامه 
درمان سارا عبدالملكي داش��تند. در روزهايي كه اخبار حاشيه اي در 
ورزش ايران كم نيست تلاش اهالي ورزش و به ويژه فوتبال نشان داد كه 
هنوز مي توان نشانه هايي از جوانمردي را يافت، هنوز هستند چهره هايي 
كه با وجود شهرت زياد در مواقع ضروري به داد سايرين برسند، كماكان 
مي توانيم اميدوار باشيم كه بسياري روحيه پهلواني را بر قهرماني ارجح 
مي دانند. اتفاقي كه براي بانوي راگبي كشور رخ داد تنها يك نمونه از 
رفتارهاي انسان دوستانه جامعه ورزش بود. اگرچه حواشي زياد فوتبال 
و گير افتادن اين رشته در منجلاب فساد تأثير منفي در اذهان عمومي 
داشته و به عقيده بسياري، ورزشكاران مش��هور تنها به فكر پر كردن 
حساب هاي بانكي خود هستند، تصادف ملي پوش جوان سبب شد تا 

آن روي سكه ورزش به نمايش دربيايد. 
اتحاد ورزشي براي كمك رس��اندن به خانواده ورزشكار مصدوم تلنگر 
بزرگي بود براي مسئولاني كه هميشه در قهرماني ها به ياد نخبه هاي 
ورزشي مي افتند. با گذشت چند روز از تصادف عبدالملكي و رسانه اي 
شدن ماجرا خبري از حمايت دس��ت اندركاران ورزش نشد. تا اينكه 
كمپين مردمي و حضور گس��ترده ورزش��كاران، آقايان را به فكر فرو 
برد و يك به يك بر بالين بانوي ورزش��كار حاضر شدند. تأمين نبودن 
ورزش��كاران نكته مهمي بود كه اين بار پس از آس��يب ديدگي شديد 
دختر راگبي باز به چشم آمد. مبهم بودن بيمه ورزشكاران سبب شد تا 
ورزشكاري كه به خاطر استعداديابي به شهرستان رفته و در همين راه 
دچار آسيب ديدگي شده در نهايت پس از سال ها حضور در ورزش براي 
درمان او خانواده اش مجبور به كمك گرفتن از مردم ش��وند. با در نظر 
گرفتن اين واقعيت كه ورزشكاران در كشورمان با دور شدن از دنياي 
قهرماني يا حتي با كوچك ترين بيماري از حمايت هاي لازم برخوردار 
نيستند جا داشت كه مسئولان به جاي س��كوت دست به كار شوند و 
حداقل به بهانه اتفاق رخ داده براي يك دختر ورزشكار قدمي در راه حل 
اين مشكل ديرينه بردارند. الحق والانصاف ورزشي ها به عنوان بخشي 
از جامعه ايراني با حضور به موقع دين خود ب��ه يكي از اهالي ورزش را 
ادا كردند. در اين موفقيت نبايد از نقش حضور چهره هاي سرشناس به 
سادگي گذشت. حركت مردمي با تلاش هنرمندان شروع شد و همنطور 
كه انتظار مي رفت ورزشي ها نيز همانند ساير مردم خيلي زود دست به 
كار ش��دند و اجازه ندادند بي پولي دردي به دردهاي خانواده ورزشكار 
مصدوم اضافه كند. پيوند بين مردم و جامعه ورزش��ي اتحاد زيبايي را 
به نمايش گذاشت، اتحادي كه حتي در رسانه هاي خارجي نيز بازتاب 
داشت. حمايت مادي و معنوي از بانوي ملي پوش با چنان شور و شدتي 
به مرحله اجرا درآمد كه حيرت خارجي ها را به همراه داشت. تصادف 
سارا عبدالملكي اگرچه اين ورزشكار با انگيزه را براي مدتي طولاني از 
عرصه ورزش دور كرد اما متحد شدن ورزشكاران از او جنبه مثبت اين 

حادثه تلخ را براي همه به نمايش گذاشت. 

 پايان دور رفت مرحله يك هشتم نهايي 
ليگ قهرمانان اروپا

تساوي اتلتيكو، پيروزي سيتي 
اروپا ب�ا برگ�زاري دور رف�ت يك هش�تم نهايي لي�گ قهرمانان 
اروپ�ا ي�ك آخ�ر هفت�ه فوتبال�ي را پش�ت س�ر گذاش�ت، 
رقابت هاي�ي كه تيم ه�اي مدعي توانس�تند ب�ا پي�روزي مقابل 
حريفانش�ان ش�انس صع�ود ب�ه مرحل�ه بع�د را هم�وار كنند. 
در شب پاياني دور رفت مرحله يك هشتم نهايي ليگ قهرمانان اروپا، 
منچسترس��يتي در خانه ديناموكيف به برتري 3 بريك دس��ت يافت. 
آگوئرو در دقيقه 15، س��يلوا در دقيقه 40 و ت��وره در دقيقه 90 براي 
منچسترسيتي گل زدند تا تنها گل ديناموكيف ميزبان در دقيقه 59 
كه توسط بويلاسكي زده شد،  ثمري نداشته باشد و سيتي با برتري 3 
بريك گام بلندي براي اولين صعود به يك چهارم نهايي ليگ قهرمانان 
اروپا بردارد. مانوئل پيگريني، سرمربي منچسترسيتي پس از پيروزي 
3- 1 تيمش مقابل دينامو كيف عنوان كرد كه شاگردانش رو به رشد 
هستند: »خوشحاليم، زيرا اين يك نتيجه بس��يار خوب بود. كار تمام 
نش��ده ولي فكر مي كنم پايان بازي در خانه حريف ب��ا برتري دو گله 
نتيجه خوبي باشد. موقعيت هاي زيادي از دس��ت داديم، شايد وقتي 
نتيجه 2- 1 شد كمي دچار شك و شبهه شديم ولي نهايتاً گل سوم را 
زديم. هيچ گاه نمي توان گفت كار تمام شده ولي مسلماً پيروزي با سه 
گل در خانه حريف به شما اعتماد به نفس مي دهد. هر ساله پيشرفت 
در چمپيونزليگ موضوع بس��يار مهمي اس��ت. پيش از اين هم گفته 
بودم كه فصل گذشته بدشانس بوديم كه در اين مرحله با بارسا روبه رو 
شديم. حال مقابل دينامو، اميدواريم بتوانيم به دور بعد برسيم.  وقتي 
به يك چهارم برسيد، با حضور هشت تيم برتر اروپا، هر اتفاقي ممكن 

است رخ دهد.«
سرگئي ربروف، س��رمربي ديناموكيف اوكراين هم پس از شكست تلخ 
خانگي مقابل منچستر از اش��تباهات زياد شاگردانش در اين ديدار ابراز 
ناراحتي كرد: »ما احساس شكست مي كنيم زيرا اشتباهات زيادي را در 
ورزشگاه خودمان مرتكب شديم. اين همه اشتباه آن هم مقابل منچستر 
سيتي غيرقابل قبول است. در حقيقت ما در مقابل يكي از بهترين تيم هاي 
كنوني اروپا بازي كرديم و قبل از بازي ديدم كه بازيكنانم كمي عصبي 
هستند زيرا براي اولين در اين مرحله قرار گرفتند و اين براي آنها آسان 
نيست. ما بايد درباره اين استرس بازيكنان صحبت كنيم زيرا وقتي تيمي 
در ورزشگاه خانگي فرصت گلزني به حريف مي دهد و گل دريافت مي كند، 

اعتماد خود را از دست مي دهد كه در اين بازي اين اتفاق افتاد.«
   تعيين تيم صعود كننده به اسپانيا كشيده شد

 در ديگر بازي اتلتيكومادريد در خانه آيندهوون از گلزني عاجز ماند تا با 
رقم خوردن تساوي بدون گل در ورزشگاه فليپس آيندهوون سرنوشت 
در بازي برگشت مشخص شود. آتلتيكو موقعيت هاي زيادي داشت كه 
ويتو، كوكه، گريزمان و تورس آنها را از دس��ت دادند و بازي در نهايت 
با تس��اوي بدون گل به پايان رسيد. س��يمئونه از عملكرد تيمش ابراز 
رضايت كرد و گفت كه مطمئن اس��ت به زودي تيمش گلزني خواهد 
كرد: »گلزني ها ش��روع خواهد ش��د، من آدم صبوري هستم. حريف 
سختي پيش روي ما قرار گرفت ولي ما موقعيت هاي خوبي داشتيم. من 
خوشحال به خانه برمي گردم. از اينكه بازي برگشت در خانه ما خواهد 
بود خيالم راحت است. شاگردانم بسيار خوب كار كردند. حريف، حريف 
سرسختي بود، نتوانستيم به گل برسيم ولي هنوز حذف نشده ايم. وقتي 
يك تيم تمام تلاشش را مي كند، موقعيت ايجاد مي كند و دائما در زمين 

حريفش باشد، مربي اش از آن راضي است.«
فيليپ كوكو، س��رمربي هلندي پي اس وي آيندهوون هلند هم نتيجه 
تساوي بدون گل مقابل نماينده اسپانيا را نتيجه خوبي دانست: »زوئت، 
دروازه بان ما در اين بازي فوق العاده ب��ود و در موقعيت هاي تك به تك 
مهاجمان اتلتيكومادريد را ناكام گذاشت. او بازيكن مهمي براي تيم به 
شمار مي رود. پيش از بازي هم گفته بودم كه اگر در خانه  دروازه مان را 
بسته نگه داريم، اساساً خوب است. حالا هم بايد در بازي برگشت براي 
گرفتن نتيجه در مادريد بجنگيم. اگر بتوانيم در ويسنته كالدرون به گل 
برسيم، آن وقت شانس صعود به مرحله يك چهارم نهايي را پيدا خواهيم 

كرد. بنابراين در 90دقيقه دوم با تمام توان بازي خواهيم كرد.«

مرور برخي خاطرات، مثل كبريت كشيدن زير 
انبار باروت است كه انفجاري مهيب را به دنبال 
دارد. اما گاه�ي برخي ح�رف و حديث ها براي 
هميش�ه چون س�ؤال در اذه�ان عمومي باقي 
مي مانند و س�ر ه�ر فرصتي كه مناس�ب ديده 
شود،  ميل به شنيدن پاسخ،  آن را برسر زبان ها 
مي اندازد. س�ؤالي كه مي تواند بعد از گذش�ت 
س�ال ها،  بار ديگ�ر جنجالي ب�زرگ را به دنبال 
داشته باشد. درس�ت مثل يك پرسش ساده از 
برانكو در خصوص عدم پاس دادن به دايي در جام 
جهاني 2006 آلمان و پاسخي كوتاه از سرمربي 
پرسپوليس مبني بر اينكه: »نه ديدم، نه شنيدم 
و نه حس كردم كه كس�ي به دايي پاس ندهد.«

هميشه در تيم ملي و زماني كه برانكو سرمربي و علي 
دايي كاپيتان بود شايعه اي مطرح بود كه چند نفر 
از بازيكنان به علي دايي پاس نمي دادند. اينكه اين 
ش��ايعه تا چه اندازه واقعيت داشت، هنوز هم بعد از 

گذشت سال ها نمي توان خيلي مطمئن در خصوص 
آن حرف زد وقتي جواب ها كاملاً ضد و نقيض است. 
اختلافي كه به 10 س��ال پيش برمي گردد و اظهار 
نظر معروف دايي كه »بازيكنان در چش��م من نگاه 
مي كردند و پاس نمي دادند« و اشاره به گروهي بود كه 
مي گفتند سردسته آنها علي كريمي است. جمله اي 
كه سال هاست اذهان عمومي را به خود مشغول كرده 

اما هنوز جواب موثقي به آن داده نشده است. 
بارها در اين باره از برانكو پرسيده شد؛ حتي بعد از 
بازي با فولاد خوزستان. البته سرمربي سرخپوشان 
يك بار ديگر پاسخ تندي داد كه »اين چيزها را چرا از 
من مي پرسيد؟ به من چه كه علي دايي چه گفته. از 
خودش بپرسيد.« اما سرانجام يك پاسخ كوتاه كه نه 
چيزي ديدم، نه شنيدم،  نه حس كردم كافي بود براي 
تدارك يك درگيري لفظي بين سرمربي و كاپيتان 
سابق تيم ملي. پاسخ كوتاهي كه شايد حتي براي از 
سر باز كردن داده ش��ده بود، اما نتيجه اي معكوس 

داشت. اگر با اين هدف هم بيان شده بود، كار به درازا 
كش��يد. چراكه دايي برابر آن سكوت نكرد و پاسخ 
داد. پاسخي كه البته مصاحبه هاي ديگر را به دنبال 
داشت و پاي ديگران را هم وسط كشيد. جواب برانكو 
در اين خصوص كه نه چيزي ديده،  نه شنيده و نه 
حس كرده كه كسي به دايي پاس نمي داده در حالي 
به مزاج دايي خوش نيامد كه او يك مرتبه سال ها 
قبل نيز گفته بود برخي مستقيم در چشم من نگاه 
مي كنند و پاس نمي دهند. مصاحبه اي كه خطاب به 
كريمي و دو ملي پوش ديگر بود و شايعه پاس ندادن 

به دايي را پررنگ تر كرد. 
بعد از گذشت س��ال ها از اتفاقات جام جهاني 2006 
آلمان، علي دايي در مصاحبه  با برنامه نود باز هم تأكيد 
كرد كه در زمان تيم ملي برخي بازيكنان به او پاس 
نمي دادند. اين مصاحبه با واكنش برانكو همراه شد 
و او تأكيد كرد كه هيچ وقت چنين چيزي نبوده و در 
پي اين اظهار نظر،  دايي از برانكو خواست در خصوص 

مسائلي كه اطلاع ندارد حرف نزند: »برانكو براي من 
آدم محترمي است اما از اتفاقاتي كه من خبر دارم مطلع 
نيست. از جلساتي كه برخي بازيكنان با آقاي علي آبادي 
برگزار مي كردند بي خبر است. خيلي از صحبت هايي 
كه من در برنامه نود انجام دادم پخش نشد. من در آن 
برنامه هم گفتم كه چه دليلي دارد چند تن از بازيكنان 
تيم ملي با آقاي علي آبادي جلس��ه بگذارند. من هم 
به عنوان بزرگ تر بايد در آن جلسه مي بودم اما چند 
بازيكن جلسه گذاشتند و يكي از همان بازيكنان سه، 
چهار سال پس از آن اتفاق از من حلاليت خواست. اگر 
اتفاقي نيفتاده بود چرا از من حلاليت خواست؟! برانكو 
در مورد تيمش صحبت كند. با تمام احترامي كه براي 
او قائلم اما از مواردي كه خبر ندارد نبايد صحبت كند. 
از برانكو بپرسيد قبل از اعزام تيم به جام جهاني چه 
اتفاقاتي افتاد؟! چرا برخ��ي بازيكناني را كه خط زده 
بود مجبور شد برگرداند؟! اين موارد را بپرسيد. ببينيد 
آيا او جواب مي دهد يا خير؟ نه اينكه در موضوعي كه 
نمي داند اظهارنظر كند. مواردي كه او در جريان است 
را از برانكو بپرسيد تا اينكه بخواهد در مورد من صحبت 
كند. در مورد تصميماتي كه گرفته بود و نگذاشتند 

عملي كند، صحبت كند.«
اين مسئله باعث شد خيلي ها سراغ هم بازي هاي 
قديمي دايي بروند و از آنها در خصوص اين مسئله 
پرس و جو كنند كه آيا در خ��لال رقابت هاي جام 
جهاني 2006 آلمان كه پاي��ان دوران دايي در تيم 
ملي بود به راستي سه ملي پوش در چشمان او نگاه 
مي كردند و پاس نمي دادند؟ ادعايي كه پيش ترها، 
 كريمي آن را رد ك��رده بود. يا آنك��ه همانطور كه 
برانكو چيزي نديده و نشنيده و حس نكرده،  چنين 
مس��ئله اي به طور كلي وجود نداش��ته است؟ گل 
محمدي، سرمربي امروز ذوب آهن كه يكي از نفرات 
تيم 2006 بود از صحبت ك��ردن در اين خصوص 
امتناع مي كند: ح��رف زدن درم��ورد اتفاقات 10 
س��ال پيش چيزي را عوض نك��رده و دردي از اين 
فوتبال دوا نمي كند. حرف هاي زيادي درباره جام 
جهاني 2006 دارم و چيزهاي زي��ادي ديدم، ولي 
الان ترجيح مي دهم صحبت نكنم. اگر موقعيتش 
ايجاد شود درمورد اتفاقاتي كه در جام جهاني رخ داد 
صحبت مي كنم، ولي الان دوست ندارم تمركز كسي 
را به هم بزنم يا وارد مسائل حاشيه اي شوم.« كعبي 
هم معتقد است اين مسائل براي زمان او نبوده و اگر 
بوده او چيزي نديده كه اگر ديده بود حتماً به زبان 
مي آورد چراكه ترسي از كسي ندارد. ميرزاپور هم كه 
گفته مي شد در آن تيم دو دسته هميشه طرف دايي 
بوده در اين خصوص ابراز بي اطلاعي مي كند: » به 
هرحال در آن تيم اختلاف وجود داشت، مثل هر تيم 
ديگر و هر خانواده اي كه در آنها اختلاف وجود دارد. 

اين اختلافات در تيم طبيعي بود.«
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 نبايد در باد پيروزي تيم هاي ايراني 
در آسيا بخوابيم

سه نماينده كشورمان در ليگ قهرمانان 
آسيا، بازي هاي بسيار خوب و باكيفيتي 
را انجام دادند و پيروزي تراكتور، سپاهان 
و ذوب آهن نش��ان دهنده ظرفيت بالاي 
فوتبال ايران اس��ت و چنانچ��ه مديريت 
صحيح و انرژي رواني مناس��ب در تيم ها 
حاكم باش��د، نتايج بسيار خوبي را كسب 
مي كنيم. البته نفت هم يكي از نمايندگان 
خوب ما بود. حيف ش��د كه اين تيم را در 
اين رقابت ها نداريم. البته همه باشگاه ها مشكل دارند و مشكلات نفت از 
ابتداي فصل انباشته شده بود. بايد اين موضوع را وزارت نفت، فدراسيون 
فوتبال و اسپانسرها مورد بررسي قرار دهند، با اين حال شروع خوب سه 
تيم ديگر اميدواركننده بود. البته درباره اينكه آيا اين شروع نويدبخش 
موفقيت هاي بيشتر در آينده است يا مي توانيم آن را يك شروع خوب 
مقطعي بناميم بايد آن را از زواياي مختلف بررس��ي كرد و بستگي به 
اين دارد كه دنبال چه چيزي هس��تيم. اگر با نظ��ر منفي اين موضوع 
را بررس��ي كنيم، 50 ايراد در آن پيدا خواهيم كرد اما اگر نكات مثبت 
را ببينيم، قضيه فرق مي كند. نظر من اين است كه ظرفيت فوتبال ما 
بالاست؛ منتها معايبي وجود دارد كه بايد آنها را برطرف كنيم.  تأخير 
در پرداختي ها، مديريت نامناسب، انتقال انرژي منفي در يك شرايط 
نامناسب از جمله معايب فوتبال ايران است كه مي تواند نتايج نه چندان 
خوبي را براي فوتبال ايران در بر داشته باشد اما اگر همه اين عوامل در 
بهترين شرايط قرار داشته باشند، فوتبال ايران هم بهترين نتايج را كسب 
خواهد كرد. باشگاه هاي ما با حداقل امكانات در اين ليگ حرفه اي حاضر 
مي شوند و مشكلات بسيار زيادي دارند. براي موفقيت هاي ادامه دار بايد 
حمايت هاي مناسبي از فوتبال ايران شكل بگيرد. البته نمي توانيم در باد 
اين سه پيروزي بخوابيم چراكه امكان دارد آنها نمايندگان ما را دست 
كم گرفته و به همين دليل عملكرد واقعي خود را نشان نداده باشند. ما 
هم مي توانيم بهتر از اين عمل كنيم. بايد از لحاظ روحي شرايط بسيار 
خوبي را رقم بزنيم. براي مثال اگر يك تيم دو روز زودتر از برگزاري بازي 
در آن محل حاضر شود، شرايط متفاوت تر خواهد شد يا اينكه اگر تيمي 

در فرودگاه منتظر بماند، شرايط جور ديگري است.
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  چـهـره ها/ وحيد صابري

سعيد احمديان

88498432سرويس ورزشي

همدلي بهترين ويژگي تيم بود 
قهرمان��ي تيم مل��ي فوتس��ال در جام 
ملت هاي آس��يا در حالي به دس��ت آمد 
كه حسين طيبي با زدن 11گل برترين 
گلزن تيم مل��ي در اين جام ش��ناخته 
ش��د. او در اين باره مي گويد:»بار ديگر 
مي خواستيم به قدرت اول آسيا تبديل 
شويم و حرف مان را در اين مسابقه ها به گوش تمام تيم هاي آسيا 
برسانيم. همدلي كادر فني و بازيكنان، بهترين ويژگي تيم ملي 
بود. خدا را شكر مي كنم كه توانس��تم گل هاي مهمي را در اين 
رقابت ها به ثمر برسانم. البته اين گل ها روي تلاش همه بازيكنان 
به ثمر رس��يد و من در جلوترين قس��مت زمين ضربه پاياني را 
مي زدم. براي جام جهاني برنامه ريزي ويژه اي داريم و مي خواهيم 

جزو چهار تيم برتر جام جهاني شويم.«

پيام سردار به سردار!
اخيراً برخي كاربران شبكه هاي اجتماعي در 
عراق به صورت گسترده مدال هاي ژنرال هاي 
سرشناس منطقه را با فرمانده ايراني مقايسه 
كردند. يكي از اين پادشاهان، پادشاه اردن 
بود كه تعداد زيادي مدال بر سينه دارد. هر 
كسي نظري داده؛ اما در بيشتر اين پيام ها، 
ژنرال هاي منطقه را جنگجويان پوشالي معرفي كرده اند و درباره قاسم 
س��ليماني گفته اند كه او مرد بي ادعاي صحنه هاي نبرد است و يك 
قهرمان حقيقي است. اين موضوع در بين كاربران وطني هم بازتاب 
داشته است. سردار آزمون، لژيونر فوتبال ايران با انتشار تصويري جالب 
در اينستاگرامش از سردار قاسم سليماني و ملك عبدالله پادشان اردن 
نوشت: »س��ردار واقعي بهت افتخار مي كنيم. وقتي شماها رو داريم 

خيالمون راحته. ما تا ابد مديونتيم سردار.«

بار ديگر ثابت شد ايران امنيت كامل دارد
درپي تنش در روابط ايران و عربستان، كه 
سران باشگاه هاي عربي، اعلام كرده  بودند 
در ليگ قهرمانان آسيا مقابل تيم هاي ايراني 
در داخل ايران، بازي نخواهند كرد در نهايت 
اين اعتراض ها فايده نداش��ت و تيم هاي 
الجزيره و النصر امارات در ايران به ميدان 
رفتند. رضا حسني خو، مشاور وزير و مديركل حراست وزارت ورزش 
گفت:»به رغم اينكه عربستاني ها پيش از اين تبليغات بسيار منفي عليه 
امنيت كشورمان انجام داده بودند، خوشبختانه با برنامه ريزي مسئولان 
و حمايت مردم اين رقابت ها با نظم و در كمال امنيت انجام شد. بارديگر 
مردم ميهمان نواز ما در فضايي كاملًا ورزشي به عنوان تماشاچيان 
حرفه اي، مسابقات را همراهي كردند و ثابت كردند كه ايران امنيت 

كامل دارد و در ميزباني رويدادهاي مهم ورزشي پيشتاز است.«

شيوا نوروزي

جدال لفظي دايي و برانكو بالا گرفت

نبش قبر جام جهاني 2006

پيراهن بهترين فوتباليست جهان بر تن كودك افغان
مرتضي احمدي همان كودك افغانستاني است كه به خاطر علاقه زيادش 
به فوتبال و به ويژه به ليونل مس��ي پيراهن اين بازيكن را با پلاستيك 
درست كرد و پوشيد. انتشار عكس او در شبكه هاي اجتماعي سبب شد 
مهاجم آرژانتيني متوجه موضوع شود. مسي پس از آن قول داد پيراهنش 
را شخصاً به اين هوادار اهدا كند. اما اين ملاقات هرگز ميسر نشد اما لئو از 
طريق مقر يونيسف در كشور افغانستان پيراهن امضا شده اش را به دست 
مرتضي رساند. حالا كودك جنگ زده افغاني با اشتياق بيشتري فوتبال 
بازي مي كند و اميدوار است روزي فوتباليست بزرگي شود و براي تيم 

كشورش گلزني كند، درست مثل ليونل مسي. 

بيژن ذوالفقارنسب

كارشناس فوتبال

بانك سرمايه برنده نيمه نهايي ليگ واليبال
بانك سرمايه و پيكان در نخستين بازي خود در مرحله نيمه نهايي ليگ 
برتر واليبال مقابل حريفان خود به برتري دست يافتند. تيم بانك سرمايه 
با حس��اب 3 بر يك مهمان خود ثامن الحجج را شكست داد. شاگردان 

مصطفي كارخانه فردا در مشهد ميزبان تيم ثامن هستند.  
-------------------------------------------------------------

پايان كارتكواندو با 2 مدال طلا و يك نقره در امارات
تيم ملي تكواندوي كش��ورمان كه در رقابت هاي بين المللي امارات با چهار 
ملي پوش شركت كرده بود، موفق به كسب س��ه مدال طلا و نقره شد. اميد 
عميدي و آرمين هادي پور طلا گرفتند و سيداحمد خسروفر مدال نقره وزن 
۷4- كيلوگرم را تصاحب كرد. ابوالفضل يعقوبي نيز از دور رقابت ها كنار رفت. 
-------------------------------------------------------------

تاريخ ال كلاسيكوي برگشت مشخص شد 
 بارسلونا و ر ئال ماد ريد 14 فروردين ماه س��اعت 23 به وقت ايران ديدار 
برگشت خود را در رقابت هاي لاليگا برگزار مي كنند. ديدار رفت دو تيم در 
ورزشگاه سانتياگوبرنابئو با برتري چهار بر صفر آبي  اناري ها به پايان رسيد 

و همين نتيجه نيز سبب اخراج رافائل بنيتس شد. 
-------------------------------------------------------------

تقابل منچستريونايتد و ليورپول در ليگ اروپا 
قرعه كشي مرحله يك هشتم نهايي ليگ اروپا برگزار شد و تيم هاي راه 
يافته به اين مرحله حريفان خود را ش��ناختند. در مهم ترين بازي اين 
مرحله منچستريونايتد و ليورپول برابر هم به ميدان مي روند. همچنين 
در ديگر ديدار مهم بوروسيا دورتموند به ديدار تاتنهام مي رود و دو تيم 
اسپانيايي بيلبائو و والنس��يا ديگر ديدار اين مرحله را برگزار مي كنند. 
براي اولين ب��ار قهرمان ليگ اروپا به صورت مس��تقيم فصل آينده در 
ليگ اروپا حضور خواهد داشت. ديدار هاي رفت اين مرحله 20 اسفند 

برگزار مي شود.

دنيا حيدري
   گزارش

قهرماني تيم ملي فوتس��ال ايران در جام ملت هاي آس��يا بازتاب 
گسترده اي در س��ايت فدراس��يون جهاني فوتبال داشت. فيفا در 
گزارش خود به تمجيد از عملكرد شاگردان ناظم الشريعه پرداخته 
است: » تيم ملي فوتسال ايران توانست دوباره بر فوتسال قاره كهن 
سيطره پيدا كند. اين تيم در ديدار فينال ازبكستان را با نتيجه دو بر 
يك از پيش رو برداشت و جام قهرماني را بالاي سر برد. ايران براي 

هفتمين بار حضور در جام جهاني فوتس��ال را تجربه خواهد كرد. 
بدون شك قهرماني ايران در ازبكستان بيش از هر چيزي مديون 
خط دفاعي مستحكم و با صلابت اين تيم بود تا جايي كه در شش 
بازي تنها چهار بار دروازه اين تيم باز شد. البته نبايد عملكرد خوب 
خط حمله ايران را فراموش كرد چرا كه آنها توانستند در شش بازي 

48 گل به ثمر برسانند.«

بازتاب قهرماني تيم ملي فوتسال در سايت فيفا

سليمي تمريناتش را  شروع كرد
بهداد س��ليمي پس از پشت سرگذاش��تن دوران نقاهت سرانجام 
تمريناتش را براي رس��يدن به المپيك ريو از سر گرفت. وزنه بردار 
فوق سنگين كشورمان اميد اصلي ايران در المپيك 2016 به شمار 
مي رود. اين در حالي است كه مصدوميت شديد زانوي او سبب شد تا 
اين ملي پوش زانويش را به تيغ جراحان بسپارد. همانطور كه انتظار 
مي رفت سه ماه زمان نياز بود تا رباط آسيب ديده سليمي بهبود يابد. 

با تصميم پزشكان سليمي تمرينات بالاتنه را شروع كرده است.

اعتماد به بازيكنان ايراني،  رمز قهرماني پتروشيمي
مهران شاهين طبع،سرمربي پتروش��يمي عملكرد خوب بازيكنان 
جوان تيمش و فرصت دادن به آنها را عامل قهرماني پتروشيمي در 
مسابقات بسكتبال غرب آسيا عنوان كرد: »يكي از مسائلي كه باعث 
رشد ستاره هاي امروز بسكتبال ايران شد، همين بود كه اين بازيكنان 
در يك دهه گذشته در چنين رقابت هايي حضور داشتند و رشد كردند. 
به نظر من يكي از دستاوردهاي ما در اين مسابقات اين بود كه بازيكنان 

ايراني اعتماد به نفس پيدا كردند و توانايي هايشان را شناختند.«

خليفه، سرمربي تكواندوكاران اعزامي به آسيا 
سيدنعمت خليفه به عنوان سرمربي و پيام خانلرخاني به عنوان مربي، 
هدايت تيم ملي تكواندوي ايران را براي شركت در مسابقات قهرماني 
آسيايي 2016 برعهده گرفتند. بيس��ت و دومين دوره مسابقات 
قهرماني آسيا 2016 رده سني بزرگسالان، هفته اول ارديبهشت در 
مانيل فيليپين برگزار مي شود. فدراسيون تكواندو چند سالي است كه 
براي موفقيت هرچه بيشتر در ملي پوشان كادرفني جداگانه اي براي 

تيم هاي اعزامي به قهرماني آسيا و المپيك انتخاب مي كند. 

تلاش ملي پوش راگبي براي بازگشت به ميادين
تصادف سارا عبدالملكي، ملي پوش راگبي، يكي از اتفاقات تلخ دو ماه گذشته جامعه ورزش 

بود كه با ادعاي مسئولان فدراسيون انجمن هاي ورزشي مبني بر اينكه سفر او شخصي 
بوده و اين فدراسيون نمي تواند كمكي بكند، شرايط سختي را براي او و خانواده اش به 

وجود آورد. اما با كمك هاي مردمي و حمايت هاي جامعه ورزش، پس از 50 روز 
حضور در بيمارستان،  حال شرايط اين ملي پوش راگبي پيشرفت خوبي داشته 

است، به طوري كه اكنون مي تواند دقايقي را روي ويلچر بنشيند. در حالي 
كه قبل از آن چند دقيقه كه روي ويلچر مي نشست، دچار سرگيجه 

و حالت تهوع مي شد اما الان خيلي بهتر شده و با اميد بازگشت به 
ميادين ورزشي براي رسيدن به بهبود كامل فيزيوتراپي مي كند: 

»حدود يك هفته  اي است كه به مجتمع توانبخشي نورافشان 
آمدم و كارهاي فيزيوتراپي را شروع كردم. سخت تلاش 

مي كنم تا هر  چه  ز و د تر شرايطم بهتر شود و به صحنه 
ورزش بر گردم.« مادر سارا عبدالملكي نيز با رضايت از 
وضعيت او مي گويد: »كارهاي فيزيوتراپي  سخت است 

اما خيلي تلاش مي كند .بابت شرايط امروز دخترم از مردم بابت كمك 
هايشان و اميدي كه دادند سپاسگزارم.« 

قول نمي دهم اما براي طلا به المپيك مي روم
زهرا نعمتي،  بانوي كماندار ايران كه در المپيك لندن موفق به كسب طلا شد، 
با درخشش در تايلند براي دومين بار جواز حضور در المپيك را كسب كرد و 
حال يكي از مسافران ريو است آن هم در حالي كه همزمان يكي از مسافران 
كاروان پارالمپيك ايران نيز است. با وجود اين معتقد است حضور در اين دو 
رويداد تمركزش را به هم نمي ريزد و تأثير منفي روي كارش ندارد: »مي دانم 
دشواري هاي زيادي دارم. هر ورزشكاري با هدف كسب بهترين نتيجه 
راهي المپيك مي شود و من هم مستثنا نيستم اما نبايد فراموش 
كنيم كه در اين رقابت ها تنها سه مدال توزيع مي شود نه بيشتر و 
شرايطي چون مسائل روحي، رواني، آب و هوا در كسب نتيجه 
تأثيرگذار است. اگر چه قولي نمي دهم اما تمام تلاشم را براي 
تكرار طلا مي كنم.« نعمتي در خصوص پرچمداري كاروان 
پارالمپيك 2016 مي گويد: »قطعاً براي هر ورزش��كاري 
افتخار بزرگي است پرچمدار كاروان پارالمپيك كشورش 
باشد چون ما در اين بخش ورزشكاران بنام بزرگي داريم. اما 
در اين خصوص مسئولان پارالمپيك تصميم گيرنده هستند 

و هر تصميمي كه آنها بگيرند قطعاً بهترين است.«
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